



**OPEN LETTER FROM “PIE EN PARED” ASSOCIATION  
TO THE EUROPEAN COMMISSION  
AND POLITICAL GROUPS OF THE EUROPEAN PARLAMENT**

We are concerned European citizens who were surprised by Mr. Thierry Breton's letter to X (former Twitter).

The idea that the European Union aims to be a Global Regulatory Power instead of a free space of ideas is incredible. Inevitably, this leads to actions such as that letter and the corresponding reaction of the EU itself.

It is absurd for the EU to act as if an interview conducted on an American platform about an American candidate is any of their concern. Worse yet, Ms. Von Der Layen reacted as if the only problem with the letter was its wording and timing.

From our perspective, the issue is much more severe and should be immediately addressed. Free access to ideas, whether or not European bureaucrats endorse them, is essential to our societies. Any government attempting to control the platforms their citizens can access is outrageous and bordering on autocratic. Furthermore, political authorities defining truths for their gain is the definition of a totalitarian regime.

The letter written by Mr. Breton and the reply given by the Commission is closer to the ideals of the Venezuelan dictatorship than to those defining a free society, the one we expect our politicians defend.

We genuinely hope the new Commission changes its course and policies to contribute to the survival of democratic, liberal, and pluralistic societies.

Cc:    Mr. Elon Reeve Musk  
         Mr. Donald John Trump



**CARTA ABIERTA DE LA ASOCIACIÓN PIE EN PARED  
A LA COMISIÓN EUROPEA  
Y A LOS GRUPOS PARLAMENTARIOS EUROPEOS**

Somos ciudadanos europeos, preocupados y sorprendidos por la carta del Sr. Thierry Breton a X (antiguo Twitter).

La idea de que la Unión Europea pretenda ser una potencia reguladora global en lugar de un espacio de libertad de pensamiento es increíble. Inevitablemente, esto conduce a acciones como esa carta y la correspondiente reacción de la propia UE.

Es absurdo que la UE actúe como si una entrevista realizada en una plataforma estadounidense sobre un candidato estadounidense fuera de su incumbencia. Peor aún, la señora Von Der Layen reaccionó como si los únicos problemas de la misiva fueran su redacción y el momento elegido para realizarla.

Desde nuestra perspectiva, el problema es mucho más grave y debe abordarse de inmediato. El libre acceso a las ideas, las apoyen o no los burócratas europeos, es esencial para nuestras sociedades. Es escandaloso que cualquier gobierno intente controlar las plataformas a las que pueden acceder sus ciudadanos, y roza lo autocrático. Además, lo que caracteriza a un régimen autocrático es precisamente que las autoridades políticas definen las verdades que los ciudadanos debemos aceptar como tales.

La carta escrita por el señor Bretón y la respuesta dada por la Comisión se acercan más a los ideales de la dictadura venezolana que a los que definen una sociedad libre, la que esperamos que nuestros políticos respeten.

Realmente esperamos que la nueva Comisión cambie su rumbo y sus políticas para contribuir a la supervivencia de las sociedades democráticas, liberales y pluralistas.

Cc: Mr. Elon Reeve Musk  
Mr. Donald John Trump